
                                                        PROTOKÓŁ  Nr XXIX/2013 
 
z XXIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 18 października 2013r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 10.²º.  

 

                                Ad.1.  Otwarcia XXIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych  na Sesji:  radnego  powiatu 
Jerzego Kordosa,  radnych Rady Gminy, sołtysów i gości zaproszonych.   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni: Adrian Babiarz i  Jacek Żółtak . 
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Następnie przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia: 
 1. Otwarcie XXIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 2. Przyjęcie porządku XXIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 3. Przyjęcie Protokołu z  XXVIII Sesji Rady Gminy. 
 4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXVIII Sesji Rady Gminy    
    Solec-Zdrój. 
 5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
 6. Interpelacje i zapytania radnych.  
7. Uchwała w sprawie Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 
urządzeń kanalizacyjnych w gminie Solec-Zdrój. 
8. Uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
9. Uchwała zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Solec-Zdrój. 
10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Buskiemu na realizację w 2014 roku 
projektu pn. „Poprawa bezpieczeństwa ruchu poprzez przebudowę dróg powiatowych  na terenie 
powiatu buskiego” w ramach programu wieloletniego  pn.  Narodowy program Przebudowy Dróg 
Lokalnych – Etap II  Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój. 
11. Uchwała w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2013 – 
2021. 
12. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Solec-Zdrój na 2013 rok. 
13. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
14. Wolne wnioski i zapytania. 
15. Zakończenie obrad. 
Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag, jednogłośnie.              
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do  
protokołu z  XXVIII Sesji Rady Gminy.  
Protokół uznany został za przyjęty .       
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  
uchwał podjętych na XXVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu.                              
                                Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny  Jerzy Łukasiewicz: 
- Mieszkańcy Piestrzca pytają co będzie dalej ze scaleniem gruntów ? 
- Ile kosztował koncert Ivana Komarenki? 



- Cztery lata temu były radny Antoni Kołkowski sprzeciwiał się budowie hali sportowej w Solcu w 
zamian za budowę dróg do posesji. Wójt obiecał, że drogi też będą. Do chwili obecnej nie może się  
jednak doprosić drogi na odcinku  Skowron – Świech. 
- Czy będzie podejmowana uchwała w sprawie opalania gazem zamiast węglem? 
- Lampa w kierunku Włosnowic była kilka razy naprawiana i dalej nie świeci.   
Radny Czesław Zeliasz: 
-  Podziękował Wójtowi za wyasfaltowanie drogi i prosi o dalszą część. 
Radny Jan Żubrowski: 
- Na XXVIII Sesji była podejmowana uchwała w sprawie opłat za świadczenia w przedszkolach. Jak jest 
realizowana ta uchwała i  jaka jest wysokość dofinansowania ze strony Państwa? 
- Podjąć uchwałę w sprawie utworzenia funduszu stypendialnego dla uczniów szkół średnich. 
- 15 września br. minął termin składania wniosków o dofinansowanie zakupu podręczników dla 
uczniów I-III i V klas szkół podstawowych. Ile złożono wniosków, ile przyznano dopłat 
 i na jaką kwotę? 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- Kiedy będzie można wozić rum? 
- Część dróg do posesji jest już zrobiona. Ponawia wniosek o  budowę drogi do Diabełka. 
Radny Paweł Fortuna: 
- Uważa, że w budżecie należy zaplanować większą kwotę na budowę dróg do przysiółków i zrobić je 
wszystkie w ciągu jednego roku. 
- Założyć internet w świetlicach wiejskich. 
Radny Jan Powroźnik: 
- Zwraca się o pomoc finansową dla rodziny w Żukowie, której spaliła się stodoła wraz z tegorocznymi 
zbiorami. 
Radny Józef Zych: 
- Przez drogę powiatową w Zagajowie od strony Solca przechodzi przepust, a woda wpada do dość 
głębokiego kanału. Konieczne jest zrobienie  w tym miejscu barierek. 
- Do właściciela sąsiadującej z tym miejscem posesji wysłać pismo o uporządkowanie otoczenia.  
Radny Jerzy Kopeć: 
-  Droga do Angelusa. 
-  Do powiatu: Dlaczego nie jest robiona droga Sułkowice – Kików? 
Radny Józef Nowak: 
- Do powiatu: Czy będą kopane rowy wzdłuż drogi? 
- Ponawia wniosek o drogi do posesji. 
- Podziękował za wycięcie gałęzi na drodze do Zagaja Kikowskiego. 
Radny Stanisław Żelazny: 
- Czy będą wprowadzone zmiany w MPZP pozwalające na  budowę na terenach zalewowych? 
- Przy okazji wymiany  słupów energetycznych założyć piątą linkę. 
Radny Czesław Zeliasz: 
- Droga do osoby niepełnosprawnej długości ok. 200 m. 
- Pobocza przy drodze. 
Radny Stanisław Doktór: 
- Kiedy ruszą prace przy regulacji cieków na terenie gminy? 
- Kiedy będzie można wozić rum? 
- Żarówka na słupie w Wełninie szybko się psuje. 
-  Na krzyżówce przy „sandomierce” pasy dla pieszych znajdują się tylko z jednej strony. 
- Zrobić chodnik przy szkole dla dzieci wysiadających z autobusu. 
Radny Kazimierz Pałys: 
- Droga do Piestrzca jest już robiona trzeci raz, do Żukowa ani razu. 
Radny Jerzy Łukasiewicz: 
- Kiedy będzie droga do Zwierzyńca? 
- Uchwała w sprawie parków  krajobrazowych była niepotrzebnie podejmowana. 



- Jakie atrakcje ma młodzież? 
- W sprawie drogi „na hektary” były zbierane podpisy. 
-Wiosną złożył wniosek o wycięcie drzew. Pan Jabłoński zastraszał, że nie wolno ich ścinać. 
- Co z przetargiem na rum? 
Radny Jan Powroźnik: 
- Drogi do posesji  należy robić sprawiedliwie. W Żukowie czeka już trzy lata i nie ma. 
               Ad.7. Przewodniczący  Czesław Stępień poinformował , że radni otrzymali  projekty 
uchwał  do zapoznania się. Odbyły się również  posiedzenia komisji stałych Rady  Gminy , podczas 
których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną opinię. Wszystkie 
przedłożone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji. 
       Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie  wieloletniego planu rozwoju i 
modernizacji urządzeń wodociągowych i  kanalizacyjnych . Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag  
do przedstawionej uchwały. 
Uchwała poddana pod głosowanie  została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 13 głosów, 
Przeciw – 0 głosów, 
Wstrzymało się – 0 głosów.  
Uchwała nr XXIX/162/2013 w sprawie Wieloletniego planu  rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych  w Gminie Solec-Zdrój– w załączeniu. 
                       Ad.8.  Następnie  Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie stawek podatku od 
nieruchomości. 
Radny Jerzy Łukasiewicz zawnioskował , aby stawkę podatku pozostawić w dotychczasowej 
wysokości. 
Radny Stanisław Żelazny uważa, że wzrost podatku jest niewielki i mało odczuwalny dla 
przedsiębiorców. Jest natomiast zdania, że przy okazji podejmowania uchwały w sprawie podatku 
rolnego,  należałoby dążyć do obniżenia stawki tego podatku . 
Sekretarz Barbara Simon wyjaśniła, że podatek od nieruchomości został zwiększony o wskaźnik 
inflacyjny w wysokości 0,9% ,co  w skali roku daje18 groszy za 1 m². 
Wójt Adam Pałys dodał, że podatek od nieruchomości nie był podwyższany przez trzy lata i jego 
obecna regulacja jest wskazana. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  wniosek radnego Jerzego Łukasiewicza o 
pozostawienie  stawki podatku od nieruchomości na dotychczasowym poziomie. 
Za przyjęciem wniosku głosowało 3-ch radnych, przeciw – 7 radnych, wstrzymało się – 2 radnych. 
Większością głosów wniosek został odrzucony. 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości, która została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 6 głosów, przeciw – 3 głosy, wstrzymało się – 3 głosy. 
Uchwała Nr  XXIX/163/2013 w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości – w załączeniu. 
 Ad.9. Nie budziła zastrzeżeń uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty 
uzdrowiskowej.  Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta 13-oma głosami „za”, 0 – 
przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Uchwała Nr XXIX/164/2013 zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej w miejscowości 
Solec-Zdrój  – w załączeniu. 
                       Ad.10. Bez uwag została podjęta uchwała  w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
powiatowi buskiemu. 
Odczytana i poddana pod głosowanie otrzymała następującą ilość głosów: 
 za przyjęciem – 13, 
przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXIX/165/2013 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Buskiemu na 
realizację w 2014 roku projektu pn. „Poprawa bezpieczeństwa ruchu  poprzez przebudowę dróg 
powiatowych na terenie powiatu buskiego” w ramach programu wieloletniego pn. Narodowy 



Program Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój – w 
załączeniu. 
                       Ad.12. Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. Skarbnik Zofia Kopeć przedstawiła dodatkowe zmiany wprowadzone zarówno do 
uchwały w sprawie zmiany WPF jak i zmiany budżetu na 2013 r. powstałe po odbyciu posiedzeń 
komisji.  
Odczytana uchwała nie budziła wątpliwości  ani zastrzeżeń . Poddana pod głosowanie otrzymała 
następującą ilość głosów: 
Za przyjęciem – 13, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXIX/166/2013 w sprawie dokonania zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Solec-Zdrój na 2013 rok – w załączeniu. 
                      Ad.13. Radni bez uwag podjęli uchwałę w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy. 
Odczytana przez Przewodniczącego i poddana pod głosowanie została przyjęta  
13 –oma głosami  za przyjęciem, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXIX/167/2013 w sprawie zmian budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2013 rok  – w załączeniu.                           
                      Ad.14. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili: 
Komendant Komisariatu Policji w Solcu-Zdroju Józef Stojek: 
- Policja nie podlega pod Wójta i nie wykonuje jego poleceń. Wynajmuje odpłatnie pomieszczenia w 
budynku administracyjnym. Reaguje natomiast na zgłoszone na Sesji wnioski. Świetlice wiejskie będą 
kontrolowane ponieważ są użytkowane niezgodnie z ich przeznaczeniem. Zapytuje, jak się mają 
podziękowania dla policji za zabezpieczenie porządku i bezpieczeństwa na imprezie w świetlicy z 
zarzutem, że jest ona nasyłana na uczestników imprezy? 
Radny Jerzy Łukasiewicz: 
- Internet powinien być w świetlicy. Do świetlicy nie przychodzą osoby nietrzeźwe . Odbyła się taka 
kontrola trzeźwości. Policjant, który przychodzi na kontrolę powinien się wylegitymować, a nie zrobił 
tego, stąd też była skarga. 
Pan Józef Stojek:  
- Jeżeli osoba odpowiedzialna jest obecna na świetlicy nie ma potrzeby interwencji. 
Wójt Gminy Adam Pałys: 
- Starosta prowadzi postępowanie w sprawie scalenia w Piestrzcu, które prawdopodobnie zakończy 
się odwołaniem prac scaleniowych. 
- Występ Ivana Komarenki nie był finansowany z budżetu gminy i nie zna jego kosztów. 
Organizatorem imprezy były  Malownicze Uzdrowiska Krasnobród – Rymanów – Solec-Zdrój, a 
koncert finansowany był z funduszy europejskich  w ramach programu  Rozwoju Polski Wschodniej. 
- Drogi do posesji budowane są systematycznie w ramach posiadanych środków finansowych. Każda 
droga jest ważna i będzie zrobiona. 
- Być może w przyszłości będzie konieczność ogrzewania budynków gazem zamiast węglem. W chwili 
obecnej nic na ten temat nie wiadomo. 
- Często zdarza się, że lampy oświetleniowe mają wadliwe układy zapłonowe i szybko się psują. 
- Każda świetlica wiejska posiada regulamin, który musi być przestrzegany. 
- Firma, która dotychczas zajmowała się transportem rumu nie wywiązywała się z obowiązków i 
została z nią rozwiązana umowa. Odbył się ponowny przetarg, we wtorek będzie podpisana umowa . 
Wygrała firma p. Sztuka. Można już składać do pracownika zamówienia na rum. 
- Drogi w Piestrzcu tak samo będą realizowane jak pozostałe. 
- Odpłatność za przedszkola jest realizowana zgodnie z podjętą uchwałą. Gmina otrzymała natomiast 
mniejszą subwencję od Państwa niż było zapotrzebowanie. 
- Organem założycielskim szkół średnich jest starosta, który również funduje stypendia dla młodzieży. 
Uczniowie szkół średnich mają ulgi w opłacie za internat czy bilety miesięczne. Studenci ponoszą 
większe koszty kształcenia, nie mają ulg w opłacie za akademik. Niemniej jednak  zobowiązuje się 



przedyskutować z Komisją Zdrowia, Oświaty i Kultury wniosek o  stworzenie funduszu stypendialnego 
dla młodzieży szkół średnich. 
 Kierownik Referatu Edyta Patrzałek przedstawiła informację o realizacji wyprawek dla dzieci 

szkolnych. Wyprawki sfinansowano dla 48 dzieci. 

- Wójt Adam Pałys uznał za słuszną propozycję radnego Pawła Fortuny o przeznaczeniu   
większych środków na budowę dróg do posesji i zrealizowanie tego zadania w jednym roku.  
Nie pozwala na to jednak Wieloletni Plan Finansowy, który musi być realizowany zgodnie  
z jego założeniami. Należy zastanowić się nad tym w następnych latach. 
- Internet w świetlicach może być finansowany ze środków funduszu sołeckiego. 
- Ze strony GOPS będzie pomoc materialna dla rodziny z Żukowa, której spaliła się stodoła.  
- Droga do Żukowa będzie robiona, jak będą na nią środki . 
- Wystąpi z wnioskiem do starostwa o założenie balustrady na zakręcie do Zagajowa. 
- Planuje się skanalizowanie całej gminy do 2020 roku. 
- Droga Sułkowice – Kików nie jest budowana, ponieważ wniosek powiatu o przyznanie środów został 
odrzucony. 
-  Drogi w Kikowie będą robione tak jak pozostałe. 
- Prowadzi rozmowy ze specjalistami na temat zmian w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego. 
- Prowadzone są również rozmowy na temat zamontowania piątej linki  przy okazji wymiany urządzeń 
energetycznych. 
- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska wspiera finansowo prowadzone inwestycje, nie ma 
natomiast wpływu  na realizację robót na ciekach. 
- W przypadku częstych awarii lampy oświetlenia ulicznego , konieczna jest wymiana całej lampy a 
nie tylko żarówki. 
- Przy okazji budowy drogi przez Wełnin będzie zrobiona również zatoczka przy szkole. 
- Droga do Żukowa być może w przyszłym roku będzie robiona. 
Radny powiatu Jerzy Kordos: 
- Cała droga Zborów – Żuków będzie robiona ze środków powodziowych. 
- Brak  jest środków na pozostałe drogi powiatowe i rowy. 
- Są środki na budowę drogi Magierów – Piestrzec. 
- Wystąpi z wnioskiem o barierki na drodze w Zagajowie. 
Prezes Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach Andrzej Pałys 
poinformował, że składane  wnioski o fundusze na regulacje cieków  i inwestycje z tym związane są 
załatwiane pozytywnie.  Nie zawsze jednak prace mogą być wykonane z uwagi na ograniczenia 
związane z ochroną środowiska. 
                Ad.15. W wolnych wnioskach głos zabrali:     
Pan Bogdan Pietrzyk: 
- Droga do Zagaja Kikowskiego jest przejezdna, jednak przy działce p. Brandysa należy dodatkowo 
jeszcze przyciąć gałęzie. 
- Od roku uszkodzona jest droga we wsi. 
- Do powiatu: Od Topoli do Zagaja Kikowskiego droga jest popękana i są duże wyrwy. Kto ma ją 
remontować i odśnieżać , powiat czy gmina?  
Pan Wiesław Sowiński: 
- Wprowadzić zmiany w MPZP pozwalające na zabudowę  terenów zalewowych . Ludzie są chętni na 
zakup ziemi, jednak  z uwagi na brak możliwości budowy rezygnują. Nie ma też ulg na te grunty. Ile 
gmin posiada tereny zalewowe? 
- Sołtysi otrzymali wykaz gmin poszkodowanych opadami. Sąsiednie gminy Nowy Korczyn i Pacanów 
zaliczone są do powodziowych, gmina Solec-Zdrój poniosła jedynie szkody w wyniku nawalnych  
deszczów.  Dlaczego? W gminie Pacanów ludzie budują się na terenach zalewowych, w naszej  nie 
można.  
- Nie świeci się lampa w Ludwinowie. 
- W dalszym ciągu nic się nie robi w sprawie Rzoski. 



 
Pani Krystyna Liwara: 
- Przepust  biegnący pod drogą pośrodku wsi jest zamulony i woda spływa na podwórko. 
Pan Stanisław Kapek: 
- Usunąć krzaki na Sznurach. 
- Od placu zabaw w lewo usunąć krzaki przy  posesjach. 
Pan Czesław Zeliasz: 
- Uzależnić inwestycje na wsiach od wysokości płaconych przez nie podatków. Piestrzec płaci 
najwyższe. 
Pan Stanisław Kalita: 
- Lasy Państwowe nie dbają o obrzeża lasów, drzewa i krzewy zarastają grunty prywatne. 
- Przy ośrodku zdrowia zrobić wjazd i wyjazd dla samochodów. 
- Od dawna niedrożna jest Struga Zborowska na odcinku  od p. Łuszczkiewicza do  
p. Warchoła. 
Wójt Adam Pałys: 
- Pobocza przy drodze na Zagaje Kikowskie będą przed zimą wykoszone. 
- Gmina Solec-Zdrój z uwagi na fakt, że jest gminą uzdrowiskową jest zobligowana do uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
- Gmina Solec-Zdrój została zakwalifikowana przez komisję Wojewody do gmin poszkodowanych  w 
wyniku nadmiernych opadów deszczu.  
- Organizacje ekologiczne wstrzymują prace przy regulacji cieków. 
- Wniosek o udrożnienie przepustu w Zagórzanach zostanie skierowany do powiatu. 
- Zakrzaczenia na Sznurach były usuwane, teraz w miarę możliwości będą usuwane odrosty. 
- Inwestycje na terenie gminy będą prowadzone niezależnie od wysokości podatków 
odprowadzonych z poszczególnych miejscowości. Każdy mieszkaniec jest jednakowo ważny. 
- Wystąpi z pismem do Lasów Państwowych o zwrócenie uwagi na część lasu będącą w sąsiedztwie 
gruntów rolnych. 
- W chwili obecnej prowadzone jest postępowanie o uregulowanie własności działki za ośrodkiem 
zdrowia, po zakończeniu którego dojdzie do zamiany na działki z p. Parchatką. Wówczas  zostanie  
poszerzony i wyremontowany parking przy ośrodku. 
- Struga w Zborowie na razie nie będzie regulowana. 
Pan Jerzy Łukasiewicz: 
- Na wsiach upadają sklepy. 
                      Ad.16. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Czesław Stępień  
dokonał zamknięcia XXIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                                Czesław Stępień  
 
 
 
 


